
Van: Geen Afgraving Ossenwaard <geenafgravingossenwaard@gmail.com>  
Verzonden: vrijdag 24 maart 2023 22:55 
Aan: Griffie Zevenaar <Griffie@zevenaar.nl> 

Onderwerp: Stop Zandwinning Geen Afgraving Ossenwaard      
 

Geachte mevrouw/mijnheer, 
 
Beste wethouder, raadsleden, commissieleden en griffier van de gemeente Zevenaar! 
 
Bijgaand ontvangt u een bezwaarschrift tegen de voorgenomen afgraving van de Ossenwaard in Herwen. Verder een 
aantal stukken van foto's waaronder de ligging van het gebied wat men af wil gaan graven in de Ossenwaard tussen 
de Houberg 1, de Eltenseweg en het gebied rond Ossenwaard 4 van boer , die deze grond nu nog pacht maar 
die na de afgraving eigenaar wordt van het gebied. 
 
In het geel ziet u aangegeven de natura 2000 gebieden in Duitsland die vlakbij de Ossenwaard liggen en in het groen 
de Natura 2000 gebieden in Nederland die direct aansluiten bij het aangrenzende stuk grondgebied in de 
Ossenwaard wat K3 Delta af wil graven. 
 
Hieronder de informatieve email die uitging naar burgers en buitenlui en natuurbeschermingsorganisaties in deze 
regio:  
 
Bij deze informeren we U over de plannen van K3 Delta en de familie  van boerderij  om de 
Ossenwaard 4 en het gebied daar omheen af te willen gaan graven. 
 
We zijn hier kort gezegd tegen en willen graag dat de provincie Gelderland en de gemeente Zevenaar met het voor u 
liggende bij deze ingediende bezwaarschrift, dit project plan van K3 Delta en boer  op korte termijn af zal 
wijzen. 
 
We zijn van mening dat de natuur met rust gelaten moet worden en extensief moet worden gecultiveerd zodat 
akkerbouw in de huidige biologisch dynamische vorm wordt voortgezet zonder zo'n heftige alles vernietigende 
voorgenomen ingreep in het landschap. 
 
Het afgraven van dit gebied schiet zijn doel ver voorbij en werkt desastreus op de flora en fauna in het direct 
aanliggende Natura 2000 gebied. 
 
Als men ter vergelijk in het aanliggende gebied een boompje om wil zagen met een omtrek van 80 cm dus doorsnede 
nog geen 25 cm dan moet men al maanden wachten en of krijgt men daar überhaupt geen vergunning voor vanwege 
de verstoring van de natuurlijke habitat van het rijke vogelbestand in deze regio. Als daar zijn meerdere 
ooievaarsnesten op steenworpafstand, bijzondere roofvogels als buizerds en haviken, bijzondere eenden, gans en 
zwaansoorten, de roerdomp, aalscholver en dan hebben we de mooiste meest beschermde vogelsoorten nog niet 
eens genoemd die nu door de Vogelbescherming Nederland zullen worden geïnventariseerd. 
 
Denk u zelf eens in wat voor een enorme impact deze massale afgraving heeft op de flora en fauna in de natuur in dit 
gebied. 
 
Met grote machines en zandhoppers die klei, zand en grind tot ver onder het NAP-peil weg zullen graven/zuigen 
wordt dit prachtige gebied de komende 10 jaar geëxploiteerd want hier blijft het natuurlijk niet bij. De eerst volgende 
gegadigden hebben zich alweer gemeld vanwege de zeer lucratieve verdiensten die boeren in dit gebied in het 
vooruitzicht worden gesteld door K3 Delta 
 
Dit alles geeft een enorme hoeveelheid (geluid)overlast. 
Wat te denken van al het zware en drukke vrachtverkeer en de onveilige situaties op de wegen met in en uitrijden op 
de Eltenseweg. Daar gebeuren nu al genoeg ongelukken en dat wordt er natuurlijk zo niet beter op! 
 
Onder het mom van een zogenaamd flessenhals verhaal bij de brug van de Eltenseweg over de Rijnstroom, zou dit 
project volgens K3 nodig zijn.  

 U ontvangt niet vaak e-mail van geenafgravingossenwaard@gmail.com. Meer informatie over waarom dit 

belangrijk is 
 



 
Echter de plannen hebben in de realiteit na beëindiging in het geheel geen of slechts zeer minimaal invloed op 
bijvoorbeeld de doorstroming omdat in het huidige plan helemaal geen verwijding van de Rijnstroom wordt 
gerealiseerd. Dit nog afgezien van het feit dat de hoogte van het oppervlaktewater wordt gereguleerd door stuwen 
en gemalen in deze Rijntakken. 
 
Als dit plan goed gekeurd wordt door de gemeente/provincie dan staat de volgende boer in dit prachtige 
natuurgebied al te trappelen, want is dan net als de familie  in 1 klap miljonair door de enorme smak geld die 
projectontwikkelaars als K3 en vele andere betrokken belanghebbende deelnemers betalen voor deze 
grondwerving.  
 
Dan hebben we het overigens nog niet eens gehad over stikstof wetgeving die het ingrijpen in de natuur zo dichtbij 
een natura 2000 gebied helemaal niet mogelijk maken dit nog afgezien van het reeds opgemelde feit dat de 
intrinsieke waarde van het natuurgebied op ernstige wijze wordt aangetast. 
 

Dit moeten we niet willen      Geen Afgraving in de Ossenwaard      
 
We vernemen graag wat u als raadsleden van deze plannen vindt en willen dus nogmaals bezwaar aan tekenen tegen 
deze exploitatie van de natuur waarbij de flora en fauna letterlijk en figuurlijk het onderspit delven.  
Ga alstubliert in deze lenteperiode eens een kijkje nemen in dit mooie natuurgebied bij de redoutes van Revensweert 

en het prachtige Erfkamerlingschap            
Neemt u kennis van de bijzonder ruim gesorteerde gevarieerde flora en fauna met de rijke vogelstand in dit prachtige 
natuurgebied bij de vispassage met het oerwoud achtig verloop van het water gelijk mangrovebossen alwaar 
kabbelende stromingen hun weg zoeken in deze uiterwaarden van de Rijnstrangen. 
 
Laat even wat van u horen. Nu bevindt alles zich gelukkig nog slechts in het ontwikkel stadium en kunnen we bij vele 
instanties onze bezwaren tegen dit heilloze plan/project van K3 Delta nog kenbaar maken!  
Iets wat ook zeker zal gebeuren al moeten we daarvoor tot de Hooge Raad gaan.  
Er vanuit gaande dat U echter in al Uw wijsheid zal beslissen dat deze plannen op korte termijn al van de baan gaan, 
nemen we aan dat het zo ver toch gelukkig niet hoeft te komen. 
 
Beter op korte termijn ten hele gekeerd dan ten halve gedwaald niewaar! 
 
Namens de actiegroep 
 

    Geen Afgraving Ossenwaard      
 
Stuurt u ons even een appje of een mail naar: GeenAfgravingOssenwaard@gmail.com voor meer informatie! 

 
Zou u hierover in de komende raadsvergadering vragen willen stellen aan het college van B&W cq de 
verantwoordelijk portefeuillehouder wethouder van Orden van Ruimtelijke ordening? 
 
Indien u meer informatie nodig heeft dan zullen we u die graag nasturen. 
 
Hartelijk dank voor uw hulp en steun 
 
Met milieuvriendelijke groeten  
 

 
Namens de Actiegroep Geen Afgraving Ossenwaard  
GeenAfgravingOssenwaard@gmail.com  

 
 

 Meegestuurde foto's kunnen door raadsleden worden ingezien bij de griffie.



Van: Geen Afgraving Ossenwaard <geenafgravingossenwaard@gmail.com>  
Verzonden: dinsdag 28 maart 2023 21:01 
Aan: Griffie Zevenaar <Griffie@zevenaar.nl> 
Onderwerp: Aanvullende Informatie Om Niet Over Te Gaan Tot Afgraving Van De Ossenwaard 
 

Beste griffie en raadsleden van de gemeente Zevenaar  
 
Dank voor uw overweldigende reacties en fijn dat dit bezwaarschrift ook als zodanig bij de gemeente 
Zevenaar is binnengekomen!  
We zijn content te mogen vernemen dat er in ieder geval door een aantal fracties aandacht aan dit 
thema besteed zal gaan worden.  
Ons advies is om dit alsnog als extra agendapunt in de komende of volgende raadsvergadering te 
laten agenderen zodat u allen volledig en tijdig op de hoogte bent van dit project! 
 
We zijn dus verheugd te mogen vernemen dat er schriftelijk vragen zijn gesteld aan de 
verantwoordelijk wethouder en als dat bij uw fractie nog niet het geval mocht zijn dan bij deze het 
vriendelijke verzoek dit alsnog te doen zodat u de aanwezige stukken waar u nog niet over beschikt 
of waar u door het college nog niet over bent geïnformeerd, als fractie zijnde toch op tijd krijgt 
aangeleverd vanuit de ambtelijke organisatie. 
 
Het verbaast ons namelijk gezien de reacties die we van de fracties ontvingen, dat de raadsleden van 
de gemeente Zevenaar kennelijk zo slecht geïnformeerd lijken te zijn over dit project? 
 
Dat het College van B&W er misschien al of niet bewust voor gekozen heeft om de Raad pas in te 
lichten als zij daar straks al een definitief besluit over hebben genomen, is op zijn zachtst gezegd een 
opmerkelijke zaak. 
 
Iets wat in feite in de wandelgangen van het gemeentehuis en bij de ambtenaren werkzaam bij de 
afdeling ruimtelijke ordening van de gemeente Zevenaar al gezien wordt als "bekende kost" en waar 
nota bene door K3 uitgebreide plannen over gepresenteerd zijn, lijkt bij de raadsleden niet of 
nauwelijks bekend te zijn. 
  
Ons is door hoge ambtenaren verteld dat het college van B&W al min of meer accoord gegaan is met 
het projectplan van K3 Delta.  
Vervolgens is er door K3 al een notitie ingediend bij de Provincie Gelderland die nu ook weer bij B&W 
ligt. 
 
Volgende brief ontvingen wij van de gemeente afdeling ruimtelijke ordening. Waarom wordt de 
gemeenteraad niet tijdig in een al veel eerder stadium ingelicht over dit soort ingrijpende grote 
projecten!?  
We verzoeken u ook over deze door het college van B&W gevolgde procedure vragen te stellen in de 
komende raadsvergadering aan de verantwoordelijk portefeuillehouder wethouder van Orden of aan 
zijn collegae in het college van B&W! 
 
Volgende brief ontvingen wij van de afdeling ruimtelijke ordening van de gemeente Zevenaar: 
 

We hebben uw mail ontvangen. 

 U ontvangt niet vaak e-mail van geenafgravingossenwaard@gmail.com. Meer informatie over waarom dit 

belangrijk is 
 



Het is ons bekend dat K3 Delta bezig is plannen te ontwikkelen voor de ontzanding van de Ossenwaard in combinatie 
natuurontwikkeling. 

 

Voor hun plannen moet K3 diverse onderzoeken opstellen waaronder een milieueffectrapportage en hun plannen 
uitwerken Hier zijn zij druk mee bezig. 

 

Afgelopen week heb ik getracht telefonisch contact op te nemen. Ik kreeg geen gehoor en heb de Voicemail 
ingesproken. Zodra wij stukken hebben ontvangen en die gedeeld kunnen worden zullen wij dat doen. 

Daarnaast zal de initiatiefnemer een participatie traject moeten opstarten met de omgeving.  

 

Daarnaast wil ik u aangeven dat het nog geen gelopen race is. De initiatiefnemer zal moeten aantonen dat het plan 
van uit een goede ruimtelijke ordening ook kan.  

 

  

Met vriendelijke groet, 

 

 

Senior adviseur ruimtelijke ontwikkeling 

  

 
 
 
 
 
 

Volgens insiders bij de gemeente Zevenaar zou het college echter prima kunnen leven met het 
eindresultaat alleen over de weg er naar toe nog aanvullende voorwaarden hebben gesteld aan K3 
Delta ook gezien het Natura 2000 gebied wat er direct aangrenzend tegen aan ligt. 
 
In dat verband is het gezien deze vreemde gang van zaken wel nuttig u nader in te lichten over hoe 
dat zo al lijkt te gaan bij de gemeente Zevenaar. 
 
Zoals U misschien weet hebben K3 Delta en de locale / provinciale overheden hieromtrent al eens 
een behoorlijke scheve schaats gereden.  
In het recente verleden is in 2016 zomaar zonder slag of stoot een wijzigingsbesluit genomen en is 
daarmee aan K3 Delta een vergunning afgegeven voor klei en zandwinning in een Natura 2000 
gebied in de gemeente Rijnwaarden. 
 
Zo ver gaan we het nu wat ons betreft zeker niet laten komen en tegen de nu voorliggende plannen 
van K3 Delta zal dan ook zeker bezwaar aangetekend worden. 

  

 

 
(0316) 595111 

@zevenaar.nl 
Kerkstraat 27, 6901 AA Zevenaar 
Postbus 10, 6900 AA Zevenaar 
www.zevenaar.nl 
  



We vragen u dat van uw kant als betrokken raadsleden ook te doen. We verzoeken u zich als raadslid 
of fractie zijnde door de verantwoordelijk portefeuillehouder wethouder van Orden danwel het 
college van B&W uitvoerig te laten voorlichten over de status van dit project en nu in een vroeg 
stadium al bezwaar aan te tekenen tegen deze gang van zaken.  
Het lijkt er namelijk nogmaals op dat het College van B&W dit project buiten de raad om er zo maar 
even door wil jassen en dat kan en mag niet de bedoeling zijn als het gaat om plannen die een 
dergelijke impact hebben op ondermeer het Natura 2000 gebied cq de habitat en Vogelrichtlijn in de 
gemeente Zevenaar cq De Gelderse Poort. 
 
Bij het verzoek om goedkeuring van dit destijds door K3 Delta vorige ingediende project in 2016 is 
onder andere per abuis het volgende gesteld ter vergoeilijking van het mogen doorvoeren van dit 
project destijds, maar gezien de werkelijk bestaande situatie met de toen aanwezige flora en fauna in 
dit gebied had dit nooit zomaar mogen worden goed gekeurd, ik citeer: 
 
" Er komen geen broedvogels voor en het gebied heeft ook weinig waarde voor kwalificerende niet-
broedvogels. Door de inrichting van het gebied is het weinig geschikt als foerageergebied voor 
watervogels. De natuurgraslanden in het middendeel zijn van weinig waarde voor  
grasetende watervogels zoals ganzen, eenden en zwanen. Door de aanwezigheid van diverse 
(meidoorn)hagen en houtwallen is dit deel te besloten. Het oostelijk deel van het gebied is meer 
open. De helft van de oppervlakte bestaat uit mais, dat slechts beperkt geschikt is als  
foerageergebied voor herbivore watervogels. 
Het westelijke deel kent door begrazing met paarden een ruige begroeiing met hoge houtopslag en is 
daardoor ongeschikt voor soorten als Kievit en Scholekster. De oostelijke percelen hebben door het 
intensieve agrarisch beheer een grazig karakter, maar zijn door de aanwezigheid van lijnvormige 
elementen (hagen) matig geschikt voor weidevogels. Deze elementen belemmeren het zicht voor de 
weidevogels en geven predatoren een voordeel. 
In het westelijk deel van het gebied liggen kleine opstanden die kwalificeren als Vochtig alluviaal bos 
(H91E0A). Hierin bevindt zich ook de habitatrichtlijnsoorten Bever. Andere habitatsoorten komen 
niet in het plangebied voor." Einde citaat 
 
Het huidige voorgenomen project van K3 Delta in de Ossenwaard aanliggend aan het Natura 2000 
gebied kent een veel grotere diversiteit aan flora en fauna en de definitieve getallen aan beschermde 
diersoorten inclusief de tot recent toe aldaar getelde 12 broedende en 35 niet broedende 
beschermde vogelsoorten verdienen bescherming. Zeker ook omdat vele vogelsoorten ook nog weer 
zoveel meer onderverdelingen en bijzonder zeldzame verschijningsvormen hebben dan hier 
genoemd. 
 
De bever en otter zijn in de Gelderse Poort extra belangrijk ook gezien de invloed op de totale 
populatie in Nederland. 
De actuele tellingen van diersoorten via het SOVON, STORK en andere Natuurbescherming en 
vogelbescherming sorganisaties volgen nog. 
 
We gaan er vanuit dat de gemeenteraad, vanwege de hoge mate van natuurbescherming die het 
nabijgelegen gebied verdient en die alle diersoorten verdienen die hun habitat in dit gebied vinden, 
dit plan van K3 Delta wat nu gesteund lijkt te worden door het college van B&W van de gemeente 
Zevenaar alsnog zal "afschieten!" om het maar eens heel ondiplomatiek maar wel heel duidelijk te 
definiëren. 
Over schieten gesproken!! Is het u bekend dat vlakbij het Natura 2000 gebied regelmatig harde 
knallen van "vogelkanonnen" te horen zijn die worden afgeschoten onder andere door VOF Sloot aan 
de Ossenwaard? Dit is niet geoorloofd zo dicht bij een Natura 2000 gebied! 
 



Verder zijn inmiddels wandelgebieden door de Ossenwaard van bijvoorbeeld de Herwensedijk via 
Ossewaard 9 naar de Redoutes richting Revensweert ineens verdwenen? Alles wijst er op dat de 
gemeente Zevenaar hier haar plan al lijkt te hebben getrokken! Er is bezwaar aangetekend door een 

aantal van de bij onze     Actiegroep Geen Afgraving Ossenwaard     aangesloten leden maar de 
afdeling handhaving heeft nog niet willen reageren.  
Met welk besluit heeft de gemeente Zevenaar, wanneer besloten dat deze doorgaande weg ineens 
niet meer toegankelijk is voor het publiek?  
Alles lijkt in ieder geval in de richting van het geschikt maken voor afgraving van de Ossenwaard te 
wijzen.  
We maken ons ernstig zorgen over deze weinig transparante ontwikkelingen en het gekozen vage 
bestuurlijke proces bij de gemeente Zevenaar .... 
 
Het intensieve machinale en vracht-verkeer dat direct langs het Natura 2000 gebied plaats gaat 
vinden, rijmt niet met de natuurbescherming die dit Natura 2000 gebied moet krijgen. 
Zoals u kunt lezen in de Vogelrichtlijn soorten van het Natura 2000 gebied, staat in de 
profieldocumenten genoemd dat er bij de verschillende aanwezige vogel en diersoorten meerdere 
honderden meters van de Natura 2000 habitat vandaan rust moet worden gegarandeerd! Dat is in dit 
door K3 Delta voorgestelde project onvoldoende mogelijk!! 
 
Door de inmiddels veel hogere eisen op het gebied van stikstof emissiebronnen in relatie tot de 
inwerkingtreding van de in juli 2021 ingevoerde stikstofwet, kan dit project anno 2023 zeker geen 
doorgang vinden. 
 
Door het meerjarige karakter van dit project komt de belasting van de stikstofdepositie in het 
aanliggende natura 2000 gebied in de knel. 
Dat mag volgens de wet niet en dien ten gevolge moet dit afgravingsproject door de gemeente 
Zevenaar afgewezen worden.  
 
De op 16 maart 2023 verschenen Notitie Reikwijdte en Detailniveau Voor het Nationaal Programma 
Landelijk gebied beschrijft dit als volgt: 
 

"Het onderzoek naar de milieueffecten wordt in deze notitie afgebakend tot de set 
structurerende keuzes die het Nationaal Programma Landelijk Gebied maakt voor de 
aanpak van de opgaven voor onze leefomgeving. Structurerende keuzes hebben 
betrekking op keuzes voor stikstofreductie in de natuur, de sturende principes van 
water en bodem– dat we met de inrichting van Nederland meer rekening moeten 
houden met water en bodem- en bescherming van landbouwgrond." 
 
We raden u aan hier goede notie van te nemen en deze kennis toe te passen om de impact van dit 
project op juiste wijze in te schatten. 
Daarbij kan ons inziens maar één conclusie mogelijk zijn: het project afgravingen in de Ossenwaard 
moet van de baan! 
 
Gaarne tot nadere toelichting bereid, verblijven wij, 
 
Met milieuvriendelijke groeten  
 

Namens de Actiegroep Geen Afgraving Ossenwaard GeenAfgravingOssenwaard@gmail.com  
 

 




